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Appendix I: HSCA Procedural Write-up Cuba Trip t 

Select Committee members Chairman Louis Stokes 

-and Congressman Christopher Dodd, accompanied by 6. 

Robert Btakey, Gary,Cornaell and Ed 'Lopez of the Select 

Committee staff arrived in Cuba at 3:30 p:m., March 30, 

t 978. They were met and escorted through Cuban Customs 

by the Mayor of Havana, Honorable Oscar Fernandez Melt, . 

. . . tKe MlnSster of Justice, Dri Armando Torres Santraytl, 
2-** 

SeiCor.Buergo, Ricardo Escartin and the Cub& government I. 

translator, Juanita Vera. At approximately 7:30 p.m. 

Sefir Melt escorted the Select Committee staff to a 

restaurant in Old Havana. The following day Congressman 

Richardson Preyer arrived in Cuba at 7:OO a.m. 

At 9:30 a.m. on March 3'1, 1978 the Setect'Committee 

%' . representatives met with Ricardo Escartin, Se&n Buergo=- 

and Captain Fetipe Villa of the W&try of the Interior. 

The Cuban Government gave the members and Committee its 

official reply to the Committee's questionnaire, given -_ . 

to the Cuban government prior to the Committee's trip 

to Caba. 
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Ricardo Escartin, Senen Buergo, Fetipe Villa and Juanita 

Vera. During this session, the two iajor areas of dis- 

cussion were Lee Harvey Oswald's visa application and 
- ;, - .- 

'the ddtes of Jack Ruby's visi;s to Cuba in 1959. 1184/ - 

At 7:30 p.m. the House Select Committee on Assassinations 

s'taff dined with'the Minister of Justice, Armando Torres 

Santraylt. 

At 9:00 a.m. on April 1, 1978, the Select Committee 

staff again met with the same Cuban officials for a 
* 

third session. Santo Trafficante wai the major area of 

discussion. 1185/ At no&, Committee members and 

staff representatives met with Cuba's Minister of Educa- 

tion, Honorable Jose Ramon Fernander, who gave a pre- 

sentation on the improvement in quality of Cuban educa-' 

tion since the Cuban Revotution.- 

Following SeEor FernandFT's dkcussion, at 3:lS p.m., 

Eusebio Azcue was interviewed by the Committee staff re- 

presentative. Azcue was questioned extensively about 

Oswald's alleged trip to Mexico City, Oswald's-alleged 

visits to the Cuban Consulate, and SaGor Azcue's alleged 

arguffient witti Lee iiarvey Oswald. 1186/ 

. 

/ 



I - .:s I - I - 

. . 
,’ 
\ 

Glassificati 
- 

(This form is to ba used for materi~x& 
from CIA--contr$kd doclimen% 

At 7:30 p.m., A.pril 1, 1978, Messers. Escartin r 

and H'ernandet accompanied the House Select Committee 

staff for dinner and show to the Tropicana Club which, 
-- 

prior to thexvolution, was operated by organized 
-;. . . . 

. 

. . crime. The Tropicana Club is presently run by the 

. Cuban government. . 
. 

At 11:OO a.m. on April 2, 1978, the Committee 
. 

staff again met with Senen Buergo, Ricardo Escartin, 

Felipe Villa, Aramis Guetierrez and'Juanfta Vera. Santa 

Trafficante, Jack Ruby and Mexico City'were the .major 

areas of discussion. 1187/ This sessi.on terminated at 
. 

1:00 p.m. At 4:50 p.m., the morning's meeting resumed. 

During the afternoon session, the major area 
d 

of dis- 

cussion was the alleged pro-Castro Involvement in the 

assassination. 1188/ 

At'9:15 a.m., 
*_ 

April 3, 1978, the Committee staff ~. . 

met with the Cuban officials for a final work session. I 

During this session, the Intelligence agencies and 

general questions derived from the questionnaire which 

the Committee had provided to the Cuban government 

l tiere the major areas of di'scussion. 1189/ During the 

session, the Committee staff and Cuban Officials also 

.- 
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exchanged listings of pending material which might be 

covered durj'ng a subsequent trip to Cuba by HSCA repre- 
_- 

sentatives and Congressmen. 1790/ 

-- * 
At 6:00 p.m. the Commfttee fiff met with Presi- L'? 

. . 

dent Fidel Castro Rut who assured the Committee that 

neither he nor his government had any involvement in the 

assassination of President John F. Kennedy. 

-The House Select Committee on Assassinations staff 

departed Havana, Cuba at 1O:OO a.m., 'April 4, 1978, 

drriving in Washington, D.C. at 4:30.p.m. 

. _ . . . 
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Appendix 2: HSCA Procedural Write-up Mexico Trip / 

-=w House Select Committee on Assassinations stati&- 

Gary Cornwell, Dan Hardway, Edwin Lopez and Harold Leap 

arrived at the Mexico City airpbrt at 8:30 p.m., May 

- 30, 1978. (All times are Mexico City times, unless 
. . 

otherwise specified.) They were met and escorted through 

Customs by David Patton, an employee of the United 
m 

St&es Embassy. 

.The following morning, May 31, 1978 the HSCA 

representatives met with U.S. Embassy Political Officer 

Richard tioward concerning procedure. Mr. Howard sche- 

duled a meeting at 1l:lS a.m. with 
1 

ex:A s4y\$7 a%=~ 

7 
. This meeting was preliminary 

. 
in nature and concerned procedures regarding arrangement f 

m* 
of the interviews of ex-CIA employees in Mexic'o. 

*! fe 

At 12:OO noon, the HSCA represen'tatives and Richard f 
0' 

\ 
Howard met representatives of the Government of Mexico. 

The Mexican representatives were: 1) Dr. Jesus vanes, 

Advisor to the Attorney General's Executive Officer; . 

2) Fernando Baeza, Chief Administrative Officer for the . 

Attorney Genera?; and 3) Commandate Florentfno Vonfura, 

me chief of the Mexican Fed 
Classjficutio 
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informed the staff members at this meeting that they had 

located Silvia D&an, Horacfo Duran, Ruben Out-an and 

Pedro Gutierrez Va?&encia 1192/ and that each person 

was wil*-g to be fnterviewed by-the HSCA representatives. 

Procedure for conduct of the interviews was also dis- 
. 

cussed at this meetfng. 

The-Mexican government decided that the initial 

interview would be an informal contact with the witnesses 

in which the Committee's objectives .would be described. 

The witnesses' statements would be formalfted at a later, 

taped interview. Ge Mexican officials' informed the 

HSCA staff members-that they had been unable to 1,ocate 

Oscar Contreras, 11.93/ Elena Garro de Par, and Elenita 

Garro de Paz. .1194/ The Mexican Government had not had 

contact with the Garros since 1968. The Mexicans safd . 

that they were trying to locate the Garros through 

the Forel.gn Ninistry since Etena's ex-husband, Octavia 

Paz, had once been-an important person in that ministry. 

The Mexicans asked that we determine the name of the 

Mexican Government. contact during 1964 with the Warren 

Commission so that they could locate ttieir records in 

the Archives. 

The Mexican officials left to Set up the preliminary 
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fnterviews wfth witnesses. The preliminary interviews 

were conducted by Gary Cornwell. HSCA staff members 

Dan Hardway, Edwin Lopez and Harold Leap were present 

during Cornwell's questionfng. The Mexican Gov%rn@ent 

was represented by Dr. Jesus Yan'es, Commandante Floren- 
. 

tino-Ventura, . and Jesus Meixueiro Kanty, second in com- 

mand to Ventura. Pedro Gutierret Valencia was inter- 

viewed at 2~30 p.m. Ruben Ouran was interviewed at 

5:00-p.m. Horatio Duran was interv+ewed at 5:30 p.m. 

Sitvia Duran was Interviewed at 6:lS p.m. 

At 9:30 a.m. on June 1, 1978, the HSCA staff re- t 
. 

presentatives met with the Mexican police representatives. 

The HSCA staff requested 1) the records of the company 

. . 

f 

that employed Gutierrez Valencia in 1963; press clippings 

of the Mexican newspaper coverage of Oswald and Silvia 

Duran (attached); 3).once again, an interview with Oscar. 

Contreras; 4) individual fWes on Elena Garro &-Ph? 

and Silvia Duran; 5) evidence related to Silvia Duran's 

assertion that Oswald was a: the Cuban Embassy on one \ 

day only; 6) an interview with Deba Garro de Guerrero If. 
* 

Galvan; 1195/ 7) an intEt=vfeti with Eunice Odio.;W36/ 

9; a; interview with ,Emi' ,io Catballido; 1197/ and 

13) an intervfew wftn 

2ft * 1)383 a 
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HSCA also asked to be shown the Cuban Consulate. 

The Mexfcan representatives informe'd the HSCA 

staff that Vfctor Rico Galan had, at one time, been 

A.. . _ arrested on potftfcal charges but that he was s.u.bse- 

quentty'pardoned by.efiher Diar Ordaz or Luis Eche- 

varria. 11991 The Mexicans said that.they were search- 

ing for all ffles and newspaper articles requested 

by the HSCA. 

The Mexican officials atso offered their obser- 

vations orally on‘the preliminary.fnterviews conducted 

the previous day. They pofnted out that they found it 

strange that Si'lvfa ,had totd Oswald he could not travel 

while in Cuba. They wondered what Duran was trying to 

tet 1 Oswald and whether she thought that Oswald had 

some objective in going to Cuba other than that ascribed 

by the popular versfon.. Tbey arso considered the manner 

- fn which. Sifvfa obtaf.ned'empPoyment at the-Cuban-.eonsu- --' 

late unrrsua1. Generally they noted that Sflvfa and 

her brothers seemed to have. a'l:aost programned responses 

and. a defensive demeanor. Theg pointed but. however, 

that 311 t.cle Durans had been *lacy fncerestg-i fn talking 

to as. In their opinion, :?tibtn Gurl~, was r,:?e zest 
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At this point, a Mexican official who had been 

checking the computer records informed us that Victor 

Rico Galan had died. 

.-- HSCA staff members provided the Mexican autfi%i- - 

ties with the names of the Mexican officials who had 

been, involved in the investigation in 1963. 9 . 

HSCA staff members met again with the Mexican po- 

lice authorities at 10:00 a.m. on June 2, 1978. At 

this time, the Mexican police provided the copies of the newspaper 

cljppings on the'asfassination 2-f John F. Kennedy from the 

tf 

p35 
r: : 

Excelsior. HSCA staff members asked if the Mexicans 

. could persuade the newspapers to reveal the sources ' 4 
c 

of their stories about Oswald and Silvia Duran. 
s 

The 9 

Mexican officials’ responsewas negative. The Mexican 

officials informed the HSCA staff members that most of 

the data we wanted from the files was in their Security 

Service files. The Hexican officfals working with-" 

the HSCA exp.?ained th.at th2y were the Mexican equivaient 

of the F31 and that We Security,Servfce was the Mexican 

equi va;es: of the CiA; hence there was the usual burea,,~- 

P .*.= 

P .' 



, 

- - - -r - - . 

Classiiicatioh: 

(This form it to be used for materi 
from CIA--controlled documcnk) 

- 270 - 

that Deba Garro could not be located; dnd that there 

was no record of anyone named Eunice Odio. HSCA repre- 

sentatives totd the-Mexi% officials that Odio, who 

was either Costa Rican or Guatemalan, had been the 

mistress of Emilio Carsatlido. The assassination 

and the reaction of the Mexican people to it was 

discussed. 

At t:OO p.m., HSCA staff members conducted an 

. interview at the United States Embassy in connection 

with. the CIA aspects of the Mexico City investigation. 

At 2:30, Gary Cornwell discussed problems with 

.l He requested 

able Headquarters regarding'restrictions 

plqsedonthe HSCA staff in Mexico. 

Ai 6:OO p.m., the HSCA staff members, actonpanieh 

by Jesus Meixuerio Kanty and his assistant, Honorio 

Escondon, met with the assktant chief of the Mexican 

Security Service Narar. Mr. Nazar gave an oral resume 

of the interviews irhich Mexican Officials cr?naucted in 

1963 of SjI*trfa, Sorafio and Ruben 3urar. asd 3e::ty Serrates. 

I 

I 
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States courts from the witnesses whom we wished to 

interview. Mr. Natar suggested that our best investi- 

gatory avenue would be to concentrate on;OswaTd's inter- 

rogation after his arrest on November 22nd. M?Narar 

had a very low opinion of Elena Garro de Pat' credibil- 

ity. He felt that she .confused fact and fiction. 

June 3 and 4, 1978, were spent on CIA-related 

aspects of the Mexico City investigation. Two inter- 

views were conducted. 
l 

All interviews, with the excep- 

tion of interviews with CIA personnel, were taped and 

later transcribed.' .. 
. 

At 11:00 a.m. on June 5, 1978, the HSCA staff 

interviewed Horatio Duran for the record. 1200/ -At 

1:00 p.m., HSCA staff member Edwin Lopez and Mexican 

officials Honorio Escondon and Dr. Alfonso Orozco 

Cutierrez interviewed Pedro Gutferret Valencia for 

the record- 1201/ At 5:00 p.m., HSCA staff me&:rs in- 

terviewed Lynn Ruran, alca Lydia Duran, for the record. 1202/ 

On June 6, 1978 at 11:OO a.m., the HSCA staff in- 

tervieweti Puben Curan for the record.i202; It 1:00 p.m., 

fhe staff reo?esentatives met ~rith ConmanBate Ventura. 

Tk:e staff repressntativcs agree< t0 .SiiFpiy r,he Mexicans 

vitR qoes tionr for fko.wftnesses, .!kcar Contreras and 
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Classification: 

Ernest0 Lehfeld Miller, who cou'ld not then be inter- 

viewed. Commandate Ventura authorized Honorio 1204/ 

Escondon to interview Oka; Contreras Lartigue and 

a;.* Ernest0 Legfk$d:Mil7er. At 5:00 p.m., the wife of 
+a 

Ruben Ouran , Betty Serratos, 12k5/ was interviewed for 

the reqord. At 5~45 p.m 
. . 

for the record. ;206/ 

., Silvia Duran was interviewed ' 

The HSCA staff representatives left Mexico City 

at 8:30 a.m. on June 7, 1978, arriving in Washington, 

D.C. at 5:30 p.m., Uashfngton time. 
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Appendix 3:,.HSCA Procedural Wrfte-up Mexico Trip 2 

House Select Committee staffers Edwin Juan Lopez 

and Harold Leap traveled'to Mexico City on August 7, 

1978. The staff members were*met by David T. P-atton, 

a State Department official, at the Mexican airport 

at lo:15 p.m. Mr. Patton then checked the staffers into 

Room 1754 at the Maria Isabel Hotel.. . Mr. 

Patton informed the staff members that 
c 

ctA .b?. 0 
. 

CTA 5.&0~ 06&r’<\ 1 wished to see us 
3 

at a:30 a.m. the following. morning. 

On Tuesday, August 8, 1978, Committee staffers 

met with CZ:A 6 He informed the staffers 

that the two individuals the Committee wished to inter- 

view, 
c c3iA A 

- 3 
e CPA A 1207/ aka 

c 

1 120Wwere now available. 

At 9:30 a.m., August 8, 1978, Committee staff. mem- 

bers Interviewed 
I 'cr,* A I.- 1209/ The interview 

ended at approximately lo:15 a.m. 

Committee staff members returned to cz:4 C’ 
. 3 

office. 
C CTA c > 

tatzti that it apgzared +iac tb4 b. rb * 
::cvernment of 32Xi S o had on;1 been able ta locate two ’ 

I 

- 
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witnesses for the Committee; Oscar'Contreras Lartigue lZlO/‘ 
: 

I 
and Noe W. Palomares. )sked the . 12'11/ (&A c 

staff members to whom they wished'to speak. The Commit- 

tee staff members explained that they would like to 

interview LICHANT'l.; 1212/ LICOONIE I, 1213/ LI[e+- ,)214/ 3 
' 

L+-yP+ +215/ and LIRING 3, 1216/ 
I 

CT&C - ' . 

then stated that it-appeared that the House Select . 

Committee on Assassinations had already asked the Mexi- I@ 
-. 

cans to locate the individuals listed above. 
. . 

c 

I I 

e -- 

CA d- stated that the HSCA's interview 
If 

i 

with 
c 

CTA 6) 
t 

as considered "highly sensi- 

tive.” He explained that three rooms at a nearby hotel 

would be used. In one room, I 
cxa ; 

k 
ould 

sit, Committee staff members would sit in a second room 

and two CIA personnel officers would insure that the 

equipment worked properly in a third room. CLfk E’ 

3 
hen phoned Mr. Niles Gooding, who had been sent 

to the Mexico City~J~~~;Ifrom Headquarters to arrange 

. . 

f 

the procedures for the interviews. Mr. Goading ex- 

glaincd that in 1977 Stansfield Turner had created a 

sew posi +,ijn at qeadqgarters to insure, .that important&, 

sensi+,ive meet,ings were within the guidelines previous& 



. 
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arranged. Mr. Gooding stated that the Central intelli- 

. 

gence Agency bald been under greater Congressional scrutiny 

the past two years. Therefore, Director Turner, in 

order to demonstrate the Agency's good faith, had en- 

gaged a retired Army officer to act as liaison at 

'sensitive intervieks by Congressional representakes. 

Mr. Gooding then explained that the HSCA staff would be 

escorted by two CIA personnel to the interview with 
Y 

I, 
. era 5 1. a 

At l&55 a.m., August 8, 1978, Committee staff 

memb'ers interviewed &?A $ I 
I 

. 
7 

1217/ 

At 12:30 p.m., Committee staff members telephoned 

Captain Fernandez Ventura Gutierret. His secretary 

explained that Mr. Ventura was not-in the office, but 

that she would have him call us when he returned. At 

6:30 p.m., since Mr. Ventura had not yet returned the 

staffer's call, they again called his office. His se- 

cretary apologized for Mr. Ventura and explained that 

he had not yet returned to th e office and she assured us that 
3/ 

!4r.'ieqtura would telephone zrpan his return. At 9:15 p.m., 

St-. Jes;ls Yagez, the Assistant to tha official mayor'-, 
a 

ta?ec;koaed the staff na!rSers explaining that Mr. Venaur> 

, was vsry Busy on an importent assignment and asked US 

flg@~.J 
Classificatio c- 
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to visit the Police Station known as the Procuraduria 

General at 1l:OO a.m. the following morning. 

At lo:15 a.m., August 9, 1978,?Zommittee staff 

members met with State Department Official Richard 
. 

Howard to alert him that the Committee would request 

the Mexican officials to make Silvia Duran available 

in Washington for an HSCA hearing. Mr. Howard explained 

that once we had permission from the Mexican government, 

the State Department would insure that she was in 

Wishington when necessary. 

- At 11:OO a.m., August 9, 1978,?ommittee staff 

members met with Dr. Jesus' Ya&s andCiprianio Martinez 

Novoa. Mr. Yanes told Committee staff members that 

Ciprianio Martinez Nova, the Mexican agent in charge, , 

would try to aid us in all our interviews. Mr. Martinez 
. _ 

then briefed the Committee staff members on their up-to- 

dateqrogress: Se 

Oscar Contreras Lartigue had been located and pre- 

interviewed by Mr. Martinez Iti Tampfco, Mexico. The 

Committee would fly to Tampico on Friday, August II, 

1978 at,7;35 a.m. to interview him. 

No2 W. Palomares had been located and could be 

interviewed during the afternoon Of Thursday. August IO, 
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1978 at his office, Cerrada de la Press 4. His phone number, 

595-0891, was made avauable to the Committee. 

June Cobb Sharp received a tourist permit, number 

72781, on June 27, 1947. She entered Mexico through 

Nuevo Lardo, Texas. She requested but was denied permission , 

by the Mexican government to represent the magazine, Modern 

Mexico. On June 21, 1948, she received a courtesy permit, 

number 25556. She disappeared in 1954 and never returned 

to Mexico. 

The Committee staffers did not tell the Mexicans that 

the House SelectCommittee on Assassinations had evidence 

from review of June Cobb's 201 file that.she was in Mexico 

in the Sixties. 

. 

Eunice Odio Infante, a Costa Rican, received a 

three-month tourist permit from the Mexican government 

on February 9, 1964; She remained irr!Mexico, illegally 

residing at Nacas-45-a* until 1972. .She applied to write 

for the Excelsior magazine on many different occasions, 

but was rejected every time. In 1972, Ms. Odio married 

a Comminist painter, Rudolf0 Sanabria Gontslaz and moved 
.N 
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. . . 

to Rio N'eba-16 Apartment 40. On Ma; 24, 1972;Ms. Odio. 

was found dead in her bathtub. The official presiding 

at her autopsy concluded that Ms. Odio had poisoned 

herset'f. 

Emilio Carballido Fontanes was in Carcas, Venezuela, 

on vacation and scheduled to return'to Mexico in early 

September. His address is Constituyentes 207. His phone 

number is 515-8345. 

-c s OIACCQ ) cc 3t 
71 J personnel record in 

Mexico couldnot be located. When the Mexican officials 

inquired about her at the Cuban Embassy in Mexico City 

prior to the Committee's trip, no one at the office 

remembered that she had worked there. Committee staff 

members were told that[%drrc]was probably dead. No basis 

was given for the Mexican government's conclusion. 

c F3 
SOWCC ‘- 1 (LIRING 3) was born in Cuba 

on--November- 3, 1927.' Hi-entered Mexico July 1 ,796s and s .- 
itaught Graphics and Art at C.X.A.K. until *January 1, 1968 
. . 
when he disappeared. The :!exic, 3n officials assumed that he 

returned to Cuba. 
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General Jesus Jose Clark Flores1’218/ died in the 
-. 

early 1970's. 

Ernest0 Lehfeld Miller, 12191 Academic Coordinator 

at the School of Interior Design, had not yet been located. 

Apartment[;&&Syhf Ifc-o~m], Mexico City. His phone . 

number is~&~&. *The landlady ..at his apartment explained 

to the Mexican officials that[SaycC ]had left town 

hurriedly on Monday, August 7, 1978. Mr. Martinez, wishing 

to know when he returned, had placed a piece of scotch tape 

on the bottom right edge of his door. Mr. Martinez explained 

that he checked it every four hours and would notify us if 

C-ja*rc+]returned before we left. 

Manuel Calvillo [Cryp+ 3did not live at Cauhtem0c.a 

877-5 as the Committee had stated. The landlady for the 

past twenty-five years at the apartments told Mr. Martinez 

that Manuel Calvillo had never-resided there. Comm%tee 

staff members explajned that Calvillo went by a pen name 

which would 3e forwarded to the Hexican officials the 

following morning. 

- - -  - - . . . -  ----‘6;‘ 

2QQ[i392 
-- 

zc?uiti’!#j by ddva-km: 
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Wh.en Committee staff members inquired whether Ms. 

Silvia Tirado Bazan could testify at an HSCA hearing, 

the Mexican offfcIals stated that they would have an 

answer for the staffers by Friday morning. The Mexican 

officials explained that they would have to speak to her 

to insure that she was willing to travel to Washington. 

On Thursday, August 10, 1978, at 11:OO a.m. the 

Committee staff members met with Dr. Jesus Ya%ez, Agent 

Ciprianio Martfner Novoa, Captain Florentino Ventura 

Gutlerrez and Attorney General Licensiado, Manuel Calvillo's 

"pen name" was given to the Mexicans who stated that they . 

would check it with the l'andlady at his *alleged apartment 

building. 

Committee staffers returned to their hotel room with 

Agent Ciprianio Martinez iiovoa after the meeting. Agent 

Martinez attempted without success to telephone Oscar 

Contreras LartIgue to inform him of our visit. At 3:30 p.m., 

Agent Martinez fqnally reached Hr. Contreras' child' who 

informed him that Mr. Contreras was not in Tampico. He 

had traveled to Mexico City for a Partido ?epublicano 

1 

I- .’ 

I 

I 
-* 
. . 
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Institutional convention. When Agent Martinez asked the child 

if he knew where his father was staying in Mexico City, 

he responded that he did not. Agent Martinez explained 

to the child that he would call at a later time to speak 

to his mother. 

t Agent Martinez telephoned Noe W. Palomares at 4:00 

p.m. and arrange an interview for 6:30 p.m. that evening. 

Mr. Martinez asked Committee staff members to meet him at 

his office at the Procuraduria General at 6:00 p.m. 
e 

At 6:00 p.m., August 10, 1978, Committee staff members 

met Agent Ciprianio Martinez at the Procuraduria General. 

Martinez then .drove.the HSCA. representatives to Mr. Palomares' 

office. At 6:30 p.m., Committee staff members interviewed 

Noe il. Palomares. 1270/ 

Following the interview, Agent Martinez returned-to 

the Maria Isabel Hot+! with Committee,staff members-. He 

attempted to reach Mrs. Contreras telephonically at Timpico 
. 

twice without success. At 9:45 p.m., he finally contacted 

her. Mrs. tontreras told Agent Hartfnez that Mr. Oscar 

Ccntreras had to?d her that frs wol;id try to get a room 

Classified by c!ehati’on: 
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at either the Hotel Regis or Hotel San Francisco. Mrs. 

Contreras expla@ed that since there were a few conven- 

tions scheduled in Mexico City that weekend she could 

not assure that he would be at either-hotel. Mrs. Contreras 

.told Agent Martinez that she would notify him if her 

husband should call. 
. 

Mr. Martinez called both hotels and inquired whether 

Oscar Contreras Lartigue was registered. He was not . 

re-gistered at either; they were completely booked up. 

Mr. Martinez attempted to reach. by telephone Silvia 

Tirade B'yazan at ther home 'to ask her whether she would be 

willing to travel to Washington to testify at a HSCA hearing 

and to ask if she knew where Mr. Ernest0 Lehfeld Miller 

could be located. She was not at home, however. 

Agent Martinez explained that he would attempt to. 

locate Oscar Contreras Lartigue at the hotel where th_e .., 

Partido Republican0 Institutional (Institutional Republican 

Party) was holding its convention early the fo?lowing morning; 

after which he would.meet the staff members at 9:30 a.m. at 

their hotel room. 



. 

. . 
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At 9:45 a.m., August llJ978, Agent Martinet met 

Committee staffers at their hotel room and explained that 

he was unable to locate Mr. Contreras Lartigue at the 

convention. Mr. Martinez then left to check the whe.re- 

abouts of Mr. Alberue Suoto and Silvia Tirado Bazan- 
I 

at 12:30 p.m., August 11, 1978, Agent Martinez 

returned to the Committee staff members' hotel room. He 

telephoned Mrs. Contreras in Tampico vho stated that her 

husband had not telephoned her since 'she had last spoken 

to Agent Martinez. At' 1:SO p.m., another agent, Honorio 

Escondon, telephoned Agent Martinez at the Committee staffers' 

hotel room to inform him that 
I 

nawc 
B 

ust be 

back in town because the scotch tape placed at the base of 

his entranceway door was no longer in place. AT 1:55 p.'m., 

r 
Agent Martinez tel ephoned'L n-c 

3 . Durtng the 
. 

pho'ne conversation 

Ir\aure l 

denied that-he had workeQ,at 

the Cuban Embassy In the Sixties, stated that he knew nothing 

about the assassination, and declined the Committee staff 
. 

members' request to interview him. 

At 2:oo p.m., August 11, 1978, Agent Martinez telephoned . : 

'$;iG 



.I 
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Silvia Duran. Agent Martinez then'gave the telephone to 

Committee staffer Lopez. Mr. Lopez asked Ms. Tirado 

whether she would be wi1lin.g to testify sometfme in September 

at a Committee hearing in Washington; she answered affirma- 

tively. . She stated that September 13th, 14th and 15th 
. 

would not be “good days" because the Mexican Revolution 

celebration would be taking place and she was a planner and 

participant. When Mr. Lopez-asked Ms. Tirado if she knew 

Mr.* Ernest0 Lehfel&Mil.ler~s phone number, she stated that 

she did not, but'she stated that if we telephoned her 

h:rsband Horatib at either 516-0398 or 515-8621, he would 

be able to help us. 

At 2:15 p.m., Committee staffer Lopez telephoned 

Horatio Duran, who have.him Ernest0 Lehfeld Miller's offIce 

phone number, 548-4839.. At 2:20 p.m., Lopez telephoned 

-  .e Mr. Miller and arranged a meeting for 9:00 p..m. that.-. 

evening. 

At 2:30 p.m., .Agent Martinez telephoned Captajn Ventura 

to report on his progress, pertaining to his work with the 

HSCA. ihen Martinez told Ventura tha't he had located 
I 

~atu< 3 , 
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Ventura.asked Martinez if he was alone. When Agent Martinez 

lied and stated that he was alone, Ventura told him that 

he should under no circumstances allow us to interview 

nobwe ' I 
When Agent Martinet completed his phone call, 

he said, "I don't understand why nobody wants you to talk 
. 

to him." 

At 9:00 p.m., August 11, 1978, Committee staffers 

interviewed Ernest0 Lehfeld Miller 1221/ 

e At 11:15 a.m., August 12, 1978, Committee staffer 

Lopez calle 
(I 

mbWL 
1 

at his home. When Mr. Lopez 

identified himself, 
r 

NU&. 
1 

immediately stated that 

he knew nothing. He further stated that he never worked 

for the Cuban Embassy. When Lopez explained to him that 

employees at the Cuban Embassy had stated that he had been 

employed there, wq . hung up. 
1 c 

nrrrr*c 
I 

voice 

quivered throughout the.-short talk. .- 

At 11:45 a.m., Silvia Tirado cal'led Lopez and stated 
. 

that she had thought all night about travelljng to Uashington. 

She said she had seen a report in the newspapers in which 

.rtzcue had stated that the man who visited the Cuban Consulate 

Classificatio 
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in ,1963 was not Lee Harvey Oswald. She stated that Azcue 

had only seen Oswald once while she had seen Oswald at 

least three times. . 
. . . .-. . 

.-. _ 

Ms. Duran further stated' - 

that if she testified in Washington and the Committee 

concluded that she was lying she would be crucified 'when 

she returned to Mexico. Mr. Lopez reassured her and explained 

that.when he returned to Washington he would send her a long 

letter explafnfng procedures. 

At 12:OS p.m., Agent Martinez met the Committee staff 

members at the airport. He stated that Contreras and Calvillo 

tiad not be en located......fhe Committee staffers gave Martinez 

a list of questions to ask Oscar Contreras Lartigue. Agent 

Martinez stated that he would mail the results of the Interview 

to Lopez at the Committee offices inwashington, The 

Committee never recefved any Interview reports from the 
- 

Mexican government; 

The Committee staff members left Mex%co Cfty at 1:56 p.m. 

and arrived at Washington's, Dulles Airport at lo:35 p.m. 

-gig 

. 

Classificati 
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Appendfx 4: HSCA Procedural Write-up Cuba Trip 2 

On August 25, 1978, Congressman Richardson Preyer * 

and HSCA staff members 6. Robert Blakey and Edwin Juan 

Lopez Soto traveled to Cuba from Miami at 8:25 a.m. on an 

Air-Taxi Service charter plan'e. The Committee representa- 

tives arrived in Cuba at lo:15 a.m. They were met by the 

Minister of Justice, Arm&do Torres Sa-ntrayll; Washington 

Consul Rlcardo Escartin; American Department official, 

&en Buergo; arid translator, Nellie Ruit de Zarade. The 

Commfttee representatives were escorted to thefr suite, 

room number 2003, at the Hotel Riviera at 11:OO a.m. 

At 12:15 p.m., the Committee representatives met 

with Ricardo Escartin, Felipe Villa, Senen Buergo and 

translators Juanita Vera-and Nellie Ruir de Parade. :A3so 

present were two Cuban stenographers. Senen Buergo, the hat. ‘AT 
spokesperson B welcomed the Committee representatfves to 

Cuba and thanked the Committee for its correspondence. 

Mr. Buergo apologized on behalf of the Cuban government 

for the postponement of a previously scheduled trip of 

.P 
If- 

-2 
If 
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May 24th and 25th, 1978. Mr. Buergo stressed that in 

his opinion there was a conspiracy to link Cuba to the 

assassination of John F. Kennedy. At that point, he 

handed four files to Congressman Richardson Preyer. The 

files consisted of: a) material concerning Santo Trafficante; 

b) a letter dated 25'November 1963 from Hernandez Armas 

(Mexican Ambassador in 1962 to Raul Roa (Minister of Foreign 

Relations in 1963); c) the results of the Cuban government's 

Research into mis-information linking the Cuban Government 

to the assassination of President John F. Kennedy; and d) 

the report of the Investigative Committee of the International 

Tribunal of the Eleventh Festival reporting on the'defamation 

campaign to link Cuba to the assassination of John F. Kennedy. 

Mr. Buergo stated that both Eusebio Azcue Lopez and 

Alfred0 Hirabal Diaz would that day be made available.for 

interviews. Mr. Buergo stated that Nilo Ozro 1222/ would 

be made available.for interview the following day, 26 August 

1978. Hr. Buergo stated that Rogelio Rodriguez 1223/ was 

presently stationed in k'est Germany. Buergo stated that 

Ricardo Escartin previously interviewed Mr. Rodrfguez and 

I 
If 

I 
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was told by Rodriguez that he had had no contact with Lee 

Harvey Osw>a_ld. Mr..Buergo stated that if the Committee 

still 'desired to interview Rodriguez, he would be made 

available to thei.Committee. Mr. Euergo stated thatcan 

interview with Roland0 Cubela Secades 1224/ would be 
. 

arranged. * 

Mr. Euergo asked if the Committee was still interested 

in interviewing Orestes Guillermo Rulz Perez. X25/ Mr. 

Euergo stated that the Cuban government had no record of 

i citizen named Griselle Rubio. 1226/ Mr. Euergo inquired 

whether the Committee representatives were interested in 

watching tie videotaped statements of James Wilcott 12271 

and Phillip Agee 1228/ at the Tribunal. 1229/ Congressman 

Preyer responded that the Committee's representatives would 

want to view the Wilcott and Agee videotaped statements. 

B 
Mr. Euergo stated that-our schedule tncluded ,pinne_r 

with the Minfster of Justice at 8:00 p.m. on 25 August 1978, 

fishing on 27 August 1978 (Sunday), an4 a farewell dinner 

on 28 August 19?8. 

Congressman Preyer thanked the Cuban offkials for 
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making both the documents and witnesses available to the 

Select Committee. 

Professor Blakey stated that the Committee was no A:. 

longer interested in intervIewing Rolanbo Cubela. Mr. 

Blakey stated that Griselle Rubio had been found in Miami 

' and interviewed by a Committee investigator. Mr. Blakey 

stated that the Committee wanted to interview Oreste Guillermo 

Ruiz Perez for two reasons: 
- 

He worked at the Cuban Embassy 

i? September 1963 when Oswald allegedly visited the Cuban 

compound In Mexico City; and, he is married to the cousin 

of a ‘counter-revolut.ionary, Antonio Veciana Blanch. Mr. 

Blakey stated that Rogelio Rodriguez need not be interviewed. 

Captain Felipe Vflla stated that the Cuban government, 

relying on the seriousnes's and honesty of the Committee's 

work, thought that the Committee should have knowledge of 

Cuebeta's stazments. Mr. Vflla stated that the Committee- - 

still needed to provide the Cuban government with the . : 
\ 

followfng: a) a workable formula on counter-revolutionaries 

that could be used by the Cuban government to aid the 

I 
I 

e 

. . Commfttee fn Its investjgation 4f such organizations; 
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b) copies of Lee Harvey Oswald's signatures that the 

* 
- Cuban government could use to perform its own hand- 

writing comparison test; and c) E. Howard Hunt's aliases; 

. . 

Mr. Blakey stated that examples of Lee Harvey Oswa'ld's 

handwriting would be forthcoming. Mr. Blakey stated that 

. ' the Comm'Lttee had not yet developed a formula for identifying 

counter-revolutionary groups active against the Cuban 

government in 1963 or a method for provfding E. Howard Hunt's 

aliases. Mr. Blakey stressed that both these areas would 

be dfscussed in the Committee's final report. 
. 

. At 1:00 p.m. the first work session ended. 

At 3:X p.m. House Select Committee on Assassinations 

representatives interviewed Juan Nilo Otero in Room 2003 of 

the Hotel Riviera. Present were Congressman Richardson 

Preyer, 6. Robert Blakey, Edwin Juan Lopez Soto, Senen . . . - _ 

I*rl:, 
Buergo, Ricardo Escartin, Captain Felipe Villa, tramtats 

- m' 
Juanita Vera and two stenographers. ?230/ The interview 

ended at 5:X p.m. 

At 8:00 p.m. the Committee's representatives met 

Senen Buergo and translator Nellie Ru4z de Zarade at the 

I 

I 
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Hotel Rfviera's lobby. The group was chauffered to the 

Bodeguita de1 Medio--one of Cuba's most famous restaurants- 

where they dIned nith the Minister of Justice, Armando 

Torres Santrayll. 
--- . 

At lo:15 a.m., 26 August 1978, Select Committee 

representatives interviewed Alfred0 Mirabal Diar 1231/ in 

Room 2003 at the Hotel Riviera. Present were Congressman 

Richardson Preyer, 6. Robert Blakey, Edwin Juan Lop‘ez Soto, 

Senen Buergo, t Captain Felipe Villa, Ricardo Escartin, 

translators Juanita Vera.and Nellfe Ruiz de Zarade and 

two stenographers. The interview ended,at 12:45 p.m. 

After the Mfrabal interview Mr. Buergo asked whether 

the HSCA representatives wished to interview Jose Verdacia 

Verdacia, 1232/ the Warden of Ttescornta while Santos Traffi- 

cante was a detainee. When Congressman Richardson Preyer 

stated that the Committee would indeed-be interested in 

IntervIewing Jose Verdacia Verdacia, Mr, Buerzstated that 

he would be available for an interview at 3:00 p.m. 

At 3:3D p.m., HSCA representatives interviewed 
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Jose Verdacia Verdacia in Room 2003 of the Hotel Riviera. 

Present were Congressman Richardson Preyer, G. Robert 

Blakey, Edwin.Juan Lopez Soto, Senen Buergo, Captain 
- Sri - 

. Felipe Vflla, Rickdo Escartin, Arais Gutierret, trans- 

lators Juanita Vera and Nellie Rufz de Zarade, and two 

stenographers. ,1233/ The fnterview ended at 4:20 p.m.' 

On Sunday morning, 27 August 1978, the Cuban Government's 

representatives took the Select Committee representatives 

to Veradero Beach. 
. 

At B:35 p.m. Select Commfttee representatives intervieked 

- Orestes Guillermo Ruiz Perez at the Hotel International at 
. 

Veradero Beach. Present were Congressman Richardson Preyer, 

6. Robert Blakey, Edwin Juana Lopez Soto, Richard0 Escartin, 

Captain Felipe Villa, Senen Buergo and translator Juanita 

Vera. 1234/ Because there were no stenographers present 

the Cuban representadves tae-recorded.the fnterview. The 

intervfz ended at 9:20 p.m. 

On 28 August 1978, at lo:25 a.m., HSCA representatives 

intervlewed Roland0 Cubela Secades in Room 2003 at the Hotel 

. . 
b 
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Ri vibra. Present were Congressman Richardson Preyer, 

G. Robert Blakey, Edwin Juan Lopez Soto, Ricardo Escartin, 

Captain Felipe Villa, Senen Buergo, translator Juanita a 

Vera and Nellie Ruiz de Zarade, and two stenographers. 

Also present was Antonio Hernandez who escorted Mr. Cuebla 

from P&on to the Hotel. 1235/ The interview ended at 

11:45 p.m. 

At 3:25 p.m., HSCA representatives interviewed Maria 

Teresa Proenza y Proenza In Room 2003 of the Hotel Riviera. 

Present were'congressman Richardson Preyer, 6. Robert Blakey, 

Edwih Juan Lopez Soto, Richard0 Escartin, Captafn Felipe 

Villa, Senen Buergo, Antonio Hernandez, translator Nellie 

Ruir de Zarade and two stenographers. 1236/ The interview 

ended at 4~15 p.m. 

On 29 August 1978, at 9:30 a.m., the HSCA representatives 

* met the Cuban delegation for a final work session in Room 2003 F -.._ 

'of the Hotel Riviera. Present were Congressman RIchardson 

?reyer, 6. Robert Blakey, Edwin Juan Lopez, Ricardo Escartfn, 

Senen Buergo, Captain Felipe Villa, translators Juanita Vera 

3nd Nellie'Ruiz de Zarade and two stenographers. X37/ 
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The Cuban delegation spokesperson, Senen Buergo, 

explained that Mr. Manuel Pinier0 1238/ was out of the 

country and therefore an interview could not be arranged-.- 

Mr. Buergo explained ttiat the Cuban delegation had located 

Luisa Calderon Carralero 1239/ but because she was ill an 

interview could not be arranged. Mr. Buergo suggested 

that the HSCA forward questions to the Cuban Government. 

Ms. Calderon's answers would then be forwarded to the . 

CommIttee. . 

Mr. Buergo explafired that Raul Roa 1240/ had a very 

bus; schedule. Mr. Roa felt that he could not add any more 
P 

information to what Nilo Otero had-already provided arid declined $ 

the interview. 

Material handed to the HSCA representatives at this 

time included: 

a) a list of persons whom tbe Cuban delegation a 

belleyed to have had close relations with Santa 

Trafficante; 

b) photograpns depictfng what the C~tzan government 

belfeved to be a Centrs! Intelligence Agency 



: .* 
Classifieation:~ 

(This form is to be used for material extracted 

from C1A--controlled documents.) 

- 296 - 

photographic surveillance base targeted 

against the Cuban Consulate and Embassy in 

Mexico City during lJ& 

c) an &say entitled 'Imperialism's Political, 

Economic, and Military Organizations and 

Agencies of Crime, such as the CIA" and 

d) an article entitled "Finally We Have Eliminated 

That Pinto in the White House, said Bob, When 

He Heard About JFK's Assassination" 

- The final work session ended at 11:OO a.m. 

. 

At 1:00 p.m., the-Cuban delegation escorted the Com- 

mittie's repreientatives to the airport. At the airport 

kh" they were ).&farewell by the Minister of Justice, Armando 

Torres Santrayll, Senen Buergo, Juanita Vera and Nellie 

Fuiz de Zarade. 
9 - sa 

At 3:30 P.IE., the HSCA representatives and Washington 

Consul, Ricardo Escartin, departed Cuba. 
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Appendix 5: Biography: Elena Garro De Pat 

Elena Garro de P>t ~$~.~b~n of Spanish parents in 

Puebla, Mexico on December 11, 1917. (All information in 

this section culled from Biography Data form'prepared by 
. 

Charles Thomas.) Ms. Garro attended the National Autonomous 

University of Mexico and later did graduate work at Berkley 

in California and at the University of Paris. In 1963, 

Elena had long been married to Octavia Paz, a career 

diplomat who is also one of Mexico's finest poets and leading 

intellectuals. When Octavia was named Mexican Ambassador 

to India, the couple separated by mutual consent. Elena's 

daughter, also named Etena, has always resided with her 

mother. 

Since Elena spent seventeen years of her early life 

In Europe she had a rathera+exican objectivity about her 

native ?a'nd and had a reputation for being one of its more 

articulate detractors. At the same time, Elena was considered 

emotionally commftted to many aspects of Mexkan life and 

made an important contribution to it,s artfStiC development 
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In the 1960's Elena became d signjficant writer. 

Hogar Solido, El Rev Mago, La Senora en su Balcon, Ventura 

Altende, Andaise par tas Ramas+ Parada Empresa, and El Viaje 

are plays that have had appreciative audiences in Europe, 

where they were translated into German, as well as in Mexico. 

Ms. Garrd's short stories are collecied in a volume called 

La Semana de Colores. The Literacy Supplement of the London 

Times has called her novel, Los Recuerdos de Porenlr, "a 

splendid success.' CrItIcs have said of her: "For Elena. 

Garrq, there is no frontier between reality and fantasy; 

in any case, the latter OS a second reality-perhaps more 

intense --to which one may penetrate without passport or 

forewarning, thanks to the effectiveness of a lf'terature 

fired with passion, flavor and life." Many people who 

knew Elena have asserted. that the frontier between reaf ity 

and fantasy is also d1fficu:W:for her to dfsfinguish tn 

reaT life. (Bfography Data.. For&on Elena Garra de Para 

. prepared by Charles Thorns-) 

Ms. Qrro, for 81any years., u1as an active worker 4n 

the Coefederacion b.c~fonaf Cameoha (CNC), the agrsrfan 

. 
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I 
arm of the Partido Reformista (PRI). Because Ms. Garro 

was a tireless propagandist and agitator on behalf of 

the 'poorer Mexican peasants, she was on close personal B. k 

terms with and enjoyed the respect of peasant leaders 

from all over the country. (Ibid.) 

b 
I 

Elena was.considered a witty, urbane and opinionated 

woman with an unflagging sense of humor. Her forthright 

opinions and sharp wit tended on occasion to ruffle feathers 

in Mexico, but her important social,. literacy, and political 

connections rendered her fairly immune from serious cunter- 

attack until 1968. Then, Ms. Garro was forced to flee the 

country with her daughter, Elenita and her sister, Deba 

Guerrero de Galvan, in the midst of the student strikes. 

The House Select Committee on Assassinations has been unable 

to determine the exact reason Hs. Garro had for fteoin-g 

PlEXfgL a? 

Before her disappearance from Mexico. Elena was well 

disposed toward the United States and had been friendly 

with Embassy officers. Her br3a3 range of significant 

personal friands, the dews of nany important to the 
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American Embassy, made her a useful Embassy target. 

"useful Embassy target" . 
(A 

IS a person deemed important 

enough because of acquaimnces to merit frequent 
_z 

contact, either witting or unwitting, with American 

Embassy officials.) 
e . 

._. 

. 
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APPENDIX SIX: GLOSSARY OF TERMS USED IN REPORT. 

Agent: A person who knowingly works for the CIA on a 
contract or job basis. 

Asset: A-general tena for persons, riot officers, used 
by the CIA. For example, both agents'and sources 
are assets. An asset- anyone used in an 
operation or project, whether or not- is 
aware that he is being used. et c' ..A 

. 
Case officer: See Operations officer. . * 
Coverage: Surveillance. 

CWptonm: A series of letters used by the CIA to iden- 
tify someone or something while protecting that 
person or things true identity. All-the letters 
in a cryptonym are capitalized. The first two 
letters are assigned by thesubject matter..-or 
local to which the person or thing belongs. The 
rest of the cryptonym is randomly assigned. See 
LIMITED for example. The "LI" designates that 
the project was located in Mexico. 2) The planet 
on which Superman was born. 

Chronological file: A folder in which material is stored 
an chronological order. Usually used for produc- 
tion or communications type material. 

Electronic intercept base: Rouse, apartment, or building 
thaf centaurs equipment used in intercepting and 
tap$iag telephone -conversations subject-to - 
electronic sumeillauce* 

FOIA: -. 
LIEMPTY: 

LIERODE: 

Freedom of Information Act. 

CIA cryptonym for photographic project aimed at 
the Soviet Embassy in Mexico City. 

CIA crvptonym, pre-1964, for surveillance operation 
aimed at *e Cubans in Mexico City. 

CIA cryp tonym assigned to cne of the three bases 
WE& arcvided photograchfc surveillance of the 
Soviet Wassy ilz. 

.'&Z:; 

CIassificrriio 
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LIMERICK: CIA cryptonym meaning "Soviet". ' 

LIMITED: 

LIONION: 

CIA cryptonym of one of three bases which provided 
photographic surveillance of the Soviet Emhassv 
in Mexico c_ity. 

CIA cryptonym for photographic surveillance 
operations aimed at the Cuban diplomatic com- 
pound in Mexico City after July, 1964. 

Listening post: See electronic intercept base. 

Logs: A list of. photographs taken and .the times they 
were taken prepared by agents in the photographic 
base houses. 

Monitors: c D45cT'. (w Abx~i L-J5 
F 

ho worked in the elec- 
tronic intercept base istening to conversations 
on telephone lines.subject to wiretaps and . summarizing those conversations they deemed 
to be important. . 

Officer: CIA career employee. 

Operation: A subpart of a project. 
with "project". 

Often used interchangably 

Operations officer: CIA career employee: term usually 
used LA connection with an employee with respon- 
sibiiity fos:a particular pperation or project. 

Penetration agent: An agent who works inside a target 
anstttution. For example, Lf-c 
the CIA in the Cuban E&bassy in 74 

ptC )orked 'for 
exxo City. 

P file: - Designation assigned to a personality file in the 
CIA's Mexico City Station. A file fcr the 
retection of information in Written form arranged 
according to individual's names. 

Photographic base: Eousa, aparzzaent, 
housscg of ptI0 

OZ building used for 

the a~ents'ivho 
the tarse t. 

Cjb&ficatb 
, 
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Made an effort to recruit as an agent, asset 
or source. 

Production: Materials or information generated by an 
operation or project. 

PT@ject: A Qroup or set of operations by the CIA aimed 
at a specific person, institution or thing, 
with the aim of collecting information, influ- 
encing behavior, etc. 

. 
Project files: A fold& for the retention of information 

generated by, or relating to a project. Gene- 
rally broken down into four sub-files: Devel- 
opment and plans, production: support; and 
operations. . 

. 
-Psuedonyxn: False name assigned to CIA officers for use 

in communication channels. 

Pulse camera: A camera with a shutter that is automat- 
ically tripped'by a triggering device activated 
by changes.in light density. 

Resuma: Daily summary of important 
surveilled telephone lines 
in the listening post. 

conversations on 
prepared by monitors 

Selected Out: Phrase used when a Foreign Service officer 
1s retired after having been in one grade for the 
maximurn period of time and is not considered 

.z.% qualified for promotion to a higher grade. 

Source: A person who either wittingly or unwittingly \ provides information to the CIA. 

Station: A CIA over-seas installation. It is the 
Headquarters for operations in a oarticular 
country and .is ussually locatea &cx&~<s P \oc&& r 
in which Lt LS srtuated. 3 the count,- 

Subject file: ,rolder for the retention of ins'cxxaCon ir, 
.-ten for=J arranged by the subject matter of 
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Target: A person, * Institution or thing at which a 
project;operation or pitch is aimed. 

VLS-2 trigger e levitie: A machine which automatically 
waggers the shutter of a camera when it 
senses a .c&nge in light density. .Used along 
with a camera and a spotting scope.in a "pulse 
camera." 

-. 
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APPENDIX SEVEN: LISTING OF CIA DOCUMENTS CITED. 

Annual Fitness Report on Ann Goodpasture, l/14/64. 

Al'ticle', with note in margin in Oswald P file 
Robert S. Allen and Paul Scott “CIA Withheld by - 
Vftal Inteltigence from Warren’Commission,* 
10121164. 

Btind.Memorandum entitted “Delay izending the fit-cc 
cable about Oswald.” 

81 i nd memorandum re: 
t de Duran, 

Lee Harvey Oswatd/SiIvia Tirado 
Source: LI/4, 11/26/63. 

CIA Component Report on wiretap operations "ZRSOLD 
and ZRdOINT: Two Telephone Tap Operatio& 
Lev-ister. 

Paul 
e 

. DIR 74830, 10/10/63. (A “DIR” is a cable from Head- 
. quarters to a field station. In this report the 

field station is always Mexico City.) 

DIR 84886, 11/23/63. 

DIR 84888, 11/23/63. 

DIR 84916, 11/23/63. 

DIR 85371, 11/28/63. 

DIR 87770, 12/g/63, with attached note. 

DIR 88680, 12/13/63. :* 5' 
DIR 90466, 12/21/63. . 

DIR 1;823. 714167. 

Draft of letter from Win Scott to (lohn Barron, 11/25;73. 

Foul Foe, The, by Winston Scott writing as Ian Maxwell. 

HMMA .Qoo, 3/12/56. (An ‘HME(A” fs a dispatch from 
!iexico City to Headquarters. ; 
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HMMA 21845, Z/30/63. 

HMMA 22005, 8/23/63. 

HMMA 22135, 9113163. 
y ir 

HMMA 22267, 10/8/63. 

HMMA 22307, 10/18/63. 

HMMA 22433, 11/7/63; 

HMMA 22452, 11/7/63. 

HMMA 22536, 11/g/63. 

tjMMA .22726, l/16/64. 

HMMA 23343, 4/30/64c 

HMMA 26006, 4/30/65. 

HMMA 26160, S/21/65. 

HMMA 26414, 6/22/65. 

HMMA 31303, Z/7/67. 

HMMA 32243, S/27/67. 

HMMA 32497, 7/U/63., 
a _. - 

HMMW?2725, 718164. (An ‘HMMU” is a dfspatch from CIA 
Headq.aarters to Mexico Cf ty.) 

HMMW 13645, Sk13$‘65. 

HMMW 15557, 6[:4/6.7 l 

HMMW 154E33, 5/‘18/67. iWex.ico City Cooy.) 

Inspectw General Report, X77, Tab G-2. 

I 

f 
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entitled "LIMITED 17 July 63 (5110) to 9 Dee 1963 
(3163) from Archives-Job # 70.209 Box # 1, LIMITED 
Pro'duction material. 

Log Film 144, 10/l/63 through 10/3/63, in CIA file 

entiW%d 'LIMITED 17 July 63 (3110) to 9 Oec 1963 
(5163) from Archives-Job # 70.209 Box. # 1, LIMITED 
Rroduction material. 

LIONION Project -Renewal Request, l/1/66. 

Memorandum entitled "Response to HSCA request of 25 July, 
1978," B/20/78. 

Memorandum for the Record from U. David Slawson re: Trip 
to Mexico City, 4122164. 

'Memorandum from Chief OOP/PG to Chief of Operations/OOP, 
2/3/61. 

Memorandum from Chief of‘FI/OPS to Chief of Operations/ 
ODP, l/8/60. 

Memorandum from Chief/WHO, to COS/Mexico City, 12/30/63. 

Memorandum from "JK8" re: Oscar Contreras, 7/10/67. 

Memorandum from Shepanek to Scott Breckinridge, 7/31/78. 

Memorandum from Winston Scott to the files re: June .. 
Cobb,&/25/64. 

T 

Memorandum to Clark &.derson from Winston Scott, 11/27/63, 
with seven attachments. 

Memorandum to IHIP' fr\zm Chief/UHO, l/21/64. 

Memorandum to ?he 
j/5/57. 

Legal Attache from the COS/Mexico Cjty, 

Hemorr,ndam CO t3e AmCass.adc.r from 'rlinston Scott,, 10/16/63 
re "Lee 3S;ia.?.d Contact with the Soviet Embassy." 

s 
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ME!1 6453, 10/a/63. 
from Mexico City.) 

(Mexico copy. ‘A “MEXI” is a cable 

MEXI 6453, 10/g/63. (Headquarters copy. ) 

MEXI 6534, 10/15/63. 
C’i 

MEXI 7014, 11/22/6.3. 

MEXI. 7023, 11/23/63. 

MEXI 70’24, 11;23/63. 

MEXI 7025, 11/23/63. 

MEXI 7029, 11/23/63. 

MEXI 7033, 11/23/63. 

MEXI 7054, 11/24/63. 

MEXi 7101, 11/27/63. 

MEXI 7105, 11/27/63. 

MEXX 7364, 12/12/63. 

MEXI 9332, 5/6/64. 

NEXI 9440, 6/19/64. 

MEXI 5621, 12/16&5. 

MEXI 5741, 12/29/65. 

MEXl 1950, 6/29/67. 

#EXI 1991, 7/5/67. 

i 

- 
-S- 

NGt9 frou7 Ann Goodpasture to ?lexico City Station Cuban 
Sscti on, 213166. 

40 tes . \ made by A. EoodPastxre for’John Leader, or, Staff, 

sp:. :LQ:- 
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re: "Background o.n Mexico Station Support Assets 
iS;,v/ef;ge of Soviet and Cuban Embassies);" 

. 

I 
If 

Project Renewal Request, l/11/65, attachment to HMMA 25141. 

Report on Oswald from John Scelso, C/WH/p%o James . 
-: Angleton, C/IX, 12/24/63. 

Review of Project LIEMPTY, attachment to HMMA 15979 
* 11/18/60. 

Review of Project LIEMPTY, attachment to HMMA 17999, 
10/31/61. 

Review of Project LIEMPTY, attachment to HMMA 20054, 
10/18/62. 

Review of Project LIEMPTY, attachment to HMMA 22387, 
10/25/63. 

Routing and Record Sheet .for DIR 74830, 10/11/63. 

Routing and Record Sheet for MEXI 7028, 11/23/63. 

Routing and Record Sheet for MEXI 7033, 11/23/63. 

Teletype from theCIA to the State Department, FBI and 
Navy, DIR 74678, 10/10/63. 

Transcript from Cuban Embassy, 9127163. 

Tr scripts 
9 

from Russian Embassy, 9/27/63,-"g;28/63, 
O/1/63 and 10/3/63. 

Undated Draft of 1977 CIA Staff Report, Tab F "Mexico 
Station Coverage of Soviet and Cuban Embasiies 
il963)." 

Write-up: ilaltace a. RowZon ineetiq with LIRfHG/3, 5/26/67. 

****rt** 

Note: frr aidizion to 
mapies of fi?e 

zne_alsooe-listed documents 
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